

安排香港故宮文化博物館全方位學習的小錦囊

Tips for arranging a life-wide learning experience at the Hong Kong Palace Museum

- 在為學生設計參觀活動之前，建議先瀏覽香港故宮文化博物館的網頁及閱讀相關書籍，了解展品有助設計博物館的全方位學習。以下是一本有用的參考書。
Visit the Museum website and read related books before you design a visit for students. They provide useful information about the exhibits which would help you design the life-wide learning experience at the Museum. Below is a useful reference book.

香港故宮文化博物館及故宮博物院：《紫禁萬象--故宮文物的故事》。出版社：商務印書館(香港)有限公司。2022年。
Hong Kong Palace Museum and the Palace Museum. 'Tales of the Forbidden City: 1644-1911'. Publisher: The Commercial Press (Hong Kong) Limited.
- 安排老師先親自參觀博物館，然後再安排學生參觀。教師可以設計配合學生需要和興趣的路線。
Arrange teachers to visit the museum themselves first before arranging a student visit. This allows teachers to design a route catering for the specific needs and interests of their students.
- 為參觀活動設計一個主題，例如「立足中國，放眼世界」，讓學生的體驗更加聚焦和有意義。
Design a theme for your visit, such as 'Developing a strong foothold in China and embracing the world'. This will make the learning experience more focused and meaningful to students.
- 與博物館溝通，核實目標展品是否仍保存在香港。博物館會不時更換展品，部分展品可能會運回北京。
Communicate with the Museum to check if the exhibits you intend for students to see are still on display in Hong Kong. The Museum changes the exhibits from time to time. Some of the exhibits may be transferred back to Beijing.
- 設計活動時可參考博物館設定的不同主題。有關主題可於博物館網頁及上面提及的刊物找到。
Design activities with reference to the different themes in the Museum. The different themes can be found in the Museum's website and reference book listed above.
- 結合參觀香港故宮文化博物館的全方位學習與價值觀教育以增強國民身份認同，有助學生成長。
Connect the life-wide learning experience at the Hong Kong Palace Museum to values education to foster a stronger sense of national identity. The integrated learning experience facilitates the development of students.
- 香港故宮博物院的入口是拍學生和老師團體照的好地方！
Take group photos of all students and teachers at the entrance of the Hong Kong Palace Museum!